
P R O T O K Ó Ł Nr XI/19 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 15 października 2019 roku 
 

 XI sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 15 października 2019 roku 

o godz. 10.00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 12.15. 

 

 Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto oraz zakończono odśpiewaniem hymnu 

państwowego. 

 

Ad 1. a 

 Sesji przewodniczyła Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Rady Gminy Rypin, 

która dokonała otwarcia XI sesji Rady Gminy Rypin. Przywitała radnych gminy,  

wójta gminy, pracowników urzędu gminy, sołtysów gminy,  kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości.  

 

 Następnie przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska na podstawie listy 

obecności stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych rady gminy  

w sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Mariusz Paprocki – sekretarz gminy, 

3/ Beata Sobiechowska – pracownik socjalny GOPS w Rypinie, 

4/ Mateusz Krajewski – podinspektor ds. oświaty urzędu gminy, 

5/ Beata Nejno – dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Kowalkach,  

6/ Jolanta Anna Staszewska – kandydatka na ławnika do Sądu Rejonowego w Rypinie, 

7/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Ad 1. b 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad X sesji rady gminy, która odbyła się w dniu 19 września 2019 r.  

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, imiennym, jednogłośnie   

(15 głosów ,,za”) przyjęli protokół z X sesji odbytej w dniu 19 września 2019 roku. 
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Głosowanie zostało przeprowadzone za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 

 

Ad 1. c 

Nikt z obecnych nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad XI sesji rady gminy. 

Radni w głosowaniu jawnym, imiennym i jednogłośnie (15 głosów ,,za”) przyjęli następujący 

porządek obrad XI sesji rady gminy: 

Głosowanie zostało przeprowadzone za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 

 

1.  Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XI sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad X sesji rady gminy  

odbytej w dniu 19 września 2019 r., 

c) przyjęcie porządku obrad XI sesji rady gminy. 

 

2. Wybory ławnika do Sądu Rejonowego w Rypinie: 

a) przedstawienie opinii zespołu o zgłoszonym kandydacie na ławnika  

do Sądu Rejonowego w Rypinie, 

b) wybór Komisji Skrutacyjnej i przeprowadzenie głosowania, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego  

w Rypinie. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków autobusowych, których 

właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i zasad korzystania z nich w 

transporcie drogowym. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kowalkach.  

 

6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Rypin w roku 

szkolnym 2018/2019. 
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7. Przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 

9.  Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 

 

10.  Zakończenie obrad XI sesji rady gminy. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 1 porządku obrad. 

 

Ad 2. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przypomniała, że na ostatniej sesji został 

powołany zespół wydający opinię o kandydacie na ławnika do Sądu Rejonowego w Rypinie 

w składzie: Barbara Marchewka, Mariusz Paprocki i Sławomir Rumiński. Następnie poprosiła 

sekretarza gminy Mariusza Paprockiego o przedstawienie opinii o zgłoszonym kandydacie. 

 

Ad 2 a. 

Sekretarz gminy Mariusz Paprocki poinformował, że zgłoszono kandydaturę p. Jolanty Anny 

Staszewskiej, która była już dwie kadencje ławnikiem w Sądzie Rejonowym w Rypinie.  

Po sprawdzeniu dokumentacji pod względem formalnym zespół pozytywnie zaopiniował 

zgłoszoną kandydaturę. 

 

Wiceprzewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił zasady tajnego 

głosowania w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Rypinie. 

 

Ad 2 b. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zgłosiła kandydatury następujących 

radnych Teresy Kamińskiej, Marka Pawła Śmiechewicza i Jarosława Łukaszewskiego  

do pracy w Komisji Skrutacyjnej, w celu przeprowadzenia tajnego głosowania. 

Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie skład  

Komisji Skrutacyjnej.  

Radni nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, imiennym jednogłośnie (15 głosów ,,za”) 

przyjęli skład komisji. 
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Komisja Skrutacyjna przeprowadziła tajne głosowanie. Po zliczeniu wszystkich kart  

do głosowania przewodniczący komisji Marek Paweł Śmiechewicz odczytał protokół komisji 

z wyboru ławnika, stwierdzając, że ławnikiem do Sądu Rejonowego w Rypinie wybrano  

Panią Jolantę Annę Staszewską.  

Protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty z przeprowadzonego głosowania tajnego stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad 2 c. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała  

pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Rypinie. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, imiennym, jednogłośnie  

(15 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Głosowanie zostało przeprowadzone za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 

Uchwała Nr XI/82/19 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Jolanta Anna Staszewska podziękowała radnym gminy za oddanie głosu na jej osobę  

w celu pełnienia dalszej funkcji ławnika w Sądzie Rejonowym w Rypinie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 2 porządku obrad. 

 

Ad 3. 

Pracownik socjalny GOPS w Rypinie Beata Sobiechowska przedstawiła wniosek w sprawie 

przyjęcia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego. Ustawą z dnia 

21 lutego 2019 r. o zmianie niektórych ustaw w związku z zapewnieniem stosowania 

rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.  

w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(ogólne rozporządzenie o ochronie danych) – (Dz. U. z 2019 r. poz. 730) w art. 39 

wprowadzono zmianę art. 5 d ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne. 

Zmianą tą dotychczasową treść art. 5 d ustawy Prawa energetycznego oznaczono jako ust. 1  

i dodano ust. 2 w brzmieniu ,,Rada gminy określa, w drodze uchwały, wzór wniosku  

o wypłatę dodatku energetycznego”, tym samym rada gminy została zobowiązana  

do przyjęcia w drodze uchwały wzoru wniosku.  
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Członek komisji zdrowia, opieki społecznej rady gminy Jarosław Jankowski przedstawił 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  

 

Pytanie zgłosił: 

Marek Paweł Śmiechewicz – wiceprzewodniczący rady gminy 

Pytał, kto może złożyć wniosek o wypłatę dodatku energetycznego? 

 

Odpowiedzi udzieliła: 

Beata Sobiechowska – pracownik socjalny GOPS w Rypinie 

Prawo do dodatku mieszkaniowego określa normatywna powierzchnia użytku lokalu 

mieszkalnego lub budynku mieszkalnego. W związku z czym z dodatku energetycznego może 

skorzystać osoba, która pobiera dodatek mieszkaniowy. Wysokość dodatku przysługuje  

w kwocie 11, 37 zł dla gospodarstwa domowego prowadzonego przez osobę samotną, 15, 80 

zł dla gospodarstwa domowego składającego się z dwóch lub czterech osób oraz 18, 96 zł dla 

gospodarstwa domowego składającego się co najmniej z pięciu osób. Na chwilę obecną,  

w miesiącu wrześniu z dodatku energetycznego skorzystały dwie osoby zamieszkałe  

na terenie gminy.   

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, imiennym, jednogłośnie  

(15 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Głosowanie zostało przeprowadzone za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 

Uchwała Nr XI/83/19 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 3 porządku obrad. 

 

Ad 4.  

Sekretarz gminy Mariusz Paprocki przedstawił wniosek w sprawie określenia przystanków 

autobusowych, których właścicielem jest gmina Rypin oraz warunków i zasad korzystania  

z nich w transporcie drogowym. Rada gminy podejmowała taką uchwałę w dniu 19 lutego 

2013 r., która poprzez przyjęcie nowej uchwały zostanie uchylona. Art. 15 ust. 2 ustawy  

o publicznym transporcie zbiorowym określa jasno, że jeżeli chodzi o możliwość korzystania 
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z transportu publicznego przystanków autobusowych zlokalizowanych na terenie gminy  

to ich lokalizacja musi być przyjęta w formie uchwały przez radę gminy. Liczba przystanków 

została zwiększona ponieważ do tej pory ich liczba zlokalizowana była przy drogach 

wojewódzkich, przy których zatrzymywały się autobusy kursowe. Aktualizacja przystanków 

autobusowych związana jest z dowozem dzieci do szkół. Trasy dowozu pozostają bez zmian.  

Żeby autobusy kursowe mogły uczęszczać trasami szkolnymi, które wcześniej były 

realizowane przez przewoźników w systemie zamkniętym to zachodzi potrzeba przyjęcia 

przez radę gminy ww. uchwały. Załącznik do uchwały obejmuje wszystkie przystanki, które 

są zlokalizowane na terenie gminy, zarówno te na których zatrzymują się autobusy, które 

dowożą dzieci do szkół  jak i te, które zlokalizowane są przy drogach wojewódzkich i przy 

których do chwili obecnej autobusy się zatrzymywały. Załącznik nr 2 do uchwały określa 

warunki i zasady korzystania przez operatorów i przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest gmina. Jest to warunek, który 

wynika z ustawy i jest to zapis czysto techniczny. 

 

Salę obrad na chwilę opuścił radny Walenty Topolewski. 

 

Pytania, uwagi zgłosiła: 

1. Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy 

Poinformowała, że w załączniku do uchwały nie jest uwzględniony przystanek 

autobusowy  znajdujący się przy drodze wojewódzkiej w miejscowości Balin, następnie 

zapytała czy w załączniku do uchwały są wymienione przystanki, na których zatrzymywał 

się gimbus oraz czy jest zakaz umieszczania na nich informacji? Przystanki są dobrym 

punktem informacyjnym dla mieszkańców i na niektórych z nich znajdują się tablice 

informacyjne. 

 

Odpowiedzi udzielił: 

1. Mariusz Paprocki – sekretarz gminy  

Wyjaśnił, że nie brał udziału przy przygotowywaniu projektu uchwały i opierał się na opinii 

kolegów, którzy dokonali objazdu wszystkich tras i przygotowywali wykaz przystanków 

autobusowych. Jeśli chodzi o zakaz wywieszania informacji na przystankach autobusowych 

wyjaśnił, że gmina jest ich właścicielem i to gmina decyduje, czy tablica może się znajdować,  

czy nie. Jeżeli jest miejsce do wywieszenia takich informacji, to można z niego korzystać, bardziej 
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chodzi o korzystanie osób z zewnątrz. W celu udzielenia dalszych wyjaśnień poprosił o 10 minut 

przerwy w obradach sesji.  

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zarządziła  10 minut przerwy  

w obradach XI sesji rady gminy. 

 

Po przerwie. 

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska wznowiła obrady XI sesji rady 

gminy, a następnie przystąpiła do realizacji punktu siódmego porządku obrad. 

 

Ad 7. 

Wójt gminy Janusz Tyburski przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym: 

 rozstrzygnięto przetarg na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej Sikory-

Gniazdek”. Najkorzystniejszą ofertę złożyło Przedsiębiorstwo Robót Drogowych  

Sp. z o. o. w Lipnie na kwotę 1 556 583,94 zł brutto. Termin zakończenia inwestycji 

zgodnie ze specyfikacją do 30 czerwca 2020 roku. Zadanie będzie realizowanie przy 

wsparciu 50% z Funduszu Dróg Samorządowych, 

 w wyniku przetargu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej  

w miejscowości Kowalki” w systemie ZAPROJEKTUJ I WYBUDUJ. 

Najkorzystniejszą ofertę złożyło Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Sp. z o. o.  

w Lipnie na kwotę 1 214 053,23 zł brutto.  Zadanie będzie realizowanie przy wsparciu 

środków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

 zakończono prace w ramach projektu „Rewitalizacja zieleni w zabytkowym parku  

w miejscowości Rusinowo” polegające na usunięciu drzew i krzewów z grupy 

samosiewu, nierokujących  prawidłowego rozwoju oraz dokonaniu zabiegów 

sanitarnych, 

 przygotowywany jest wniosek o dofinansowanie  realizacji inwestycji pn. „Budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Sadłowo z przewodem tłocznym  

do Starorypina Prywatnego wraz z budową zbiornika naziemnego rezerwy wody 

czystej w miejscowości Borzymin” w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 na operacje typu „gospodarka wodno-ściekowa”.  

Termin składania wniosków upływa w dniu 21 października 2019 roku, 
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 30.09.2019 r. zakończono prace związane z realizacją inwestycji pn. „Budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Sadłowo z przewodem tłocznym do Starorypina 

Prywatnego – etap II”, 

 ogłoszono przetarg na realizację zadania pn. „Dostawa opału na sezon grzewczy 

2019/2020 wraz z transportem i rozładunkiem”. Termin składania ofert do dnia  

17 października 2019 roku, 

 w dniu 30 września 2019 r. został przeprowadzony przetarg na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność gminy Rypin. Na sprzedaż 

przeznaczone zostały działki w miejscowościach: Rusinowo – działka budowlana 

obok placu zabaw, cena osiągnięta w przetargu to kwota 28 295,00 zł, Ławy – działka 

znajdująca się przy firmie PLASTMET cena osiągnięta w przetargu  

to kwota 50.092,00 zł oraz Stępowo, działka znajdująca się przy domu nauczyciela. 

Cena osiągnięta przetargu to kwota 18.912,48 zł, 

 w urzędzie gminy zbierane są informacje w terminie do 31 października 2019 r.  

w zakresie usuwania folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności 

rolniczej (siatki i sznurki do owijania balotów, opakowania po nawozach, big bagi). 

Planowane jest złożenie wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie w ramach programu „Usuwanie folii rolniczych  

i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej. Realizacja inwestycji nastąpi 

w przypadku uzyskania dofinansowania. Program przewiduje dofinansowanie  

do 100 % kosztów kwalifikowanych. Kwota dofinansowania to 500 zł do 1 Mg (t) 

masy odpadów, 

 8 października 2019 r. został ogłoszony nabór wniosków o przyznanie dotacji celowej 

na wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach 

mieszkalnych na terenie gminy. Wnioski można składać do 15 listopada 2019 r.   

z zastrzeżeniem, że termin ten może ulec skróceniu. Dotacja wynosi kwotę 2 000,00 zł  

ze środków pochodzących z  budżetu gminy. 

Prace wykonane przez pracowników Bazy Magazynowo – Warsztatowej w Głowińsku: 

 naprawiono dach papą termozgrzewalną w Szkole Podstawowej w Kowalkach,  

 wykonano malowanie dużej sali oraz szatni, naprawiono drzwi, dach, rynny  

i sterownik przy piecu w świetlicy w miejscowości Balin, 

 przebudowano instalację c.o. w remizie OSP w Godziszewach, 

 przebudowano schody wejściowe do świetlicy w miejscowości Czyżewo, 
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 wyczyszczono przepusty na drogach gminnych Stawiska – Linne i w miejscowości 

Puszcza Rządowa, 

 usunięto liczne awarie przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych, 

 na bieżąco trwa koniec koszenia trawy na poboczach dróg asfaltowych, w parkach,  

na boiskach, hydroforniach, przy wiatach przystankowych  na terenie gminy, 

 na bieżąco wywożone jest kruszywo na gminne drogi gruntowe.  

Sekretarz gminy Mariusz Paprocki wyjaśnił, że zadanie usuwania folii rolniczych jest 

programem pilotażowym i odbywałoby się na zasadzie ogłoszenia konkursu, tak jak w 

przypadku wyrobów zawierających azbest. Rolnicy składają wnioski z określeniem ilości 

zebranej folii, czy też np. sznurków do owijania balotów z zachowaniem określonego terminu 

składania wniosku. Następnym etapem jest złożenie wniosku przez gminę do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska w Warszawie i jeżeli gmina otrzyma dofinansowanie wyłania 

w drodze zapytania ofertowego bądź przetargu wykonawcę, który będzie odbierał odpady. 

Dofinansowanie wynosi  kwotę 500,00 zł do 1 tony. Na chwilę obecną nie ma ustaleń jeśli 

chodzi o dalsze finanse związane z ww. zadaniem.  

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1. Barbara Marchewka – radna gminy  

Pytała o termin składowania ww. odpadów. 

 

2. Marek Paweł Śmiechewicz –  wiceprzewodniczący rady gminy 

Pytał czy wniosek złożony przez rolnika jest postępowaniem wymaganym w całym 

programie utylizacji czy ma tylko charakter informacyjny dla gminy? Jak w 

przypadku rolnika można określić ilość (kg) składowania ww. odpadów tak, żeby nie 

obciążyć kogoś nieuzasadnionymi kosztami. Przypomniał również o wcześniejszym 

programie utylizacji tych odpadów i w związku z tym pytał, czy nie ma różnicy 

pomiędzy odbiorem folii białej, siwej, worka małego czy dużego. 

Odpowiedzi udzielił: 

1. Mariusz Paprocki – sekretarz gminy 

Poinformował, że z informacji przedstawianych przez mieszkańców terminem jest 

koniec miesiąca października. Złożenie wniosku planowane jest w miesiącu 

listopadzie. Nie ma określonego terminu rozpatrzenia wniosku przez Wojewódzki 

Fundusz. Zbiórka ww. odpadów może nastąpić na początku przyszłego roku.  Program 
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nie przewiduje określenia inwentaryzacji w jakiej formie, czy na podstawie wniosków 

złożonych przez mieszkańców, czy ma być też to inwentaryzacja bardzo szczegółowa. 

Wartość powinna być  bardzo dokładna. Wielkość odpadów wpisywana przez 

mieszkańców jest bardzo różna. Podobnie też przebiega procedura z azbestem, w 

której to ilości zostały oszacowane szacunkowo. Jest przyjęty odpowiedni przelicznik, 

powierzchnia dachu i na tej podstawie określa się wagę. Na obiór ww. odpadów nie 

ma wpływu rodzaj folii oraz rozmiar worków. Bardziej szczegółowe informacje 

przedstawić będzie można w przyszłym roku, po przeprowadzeniu całej procedury 

dofinansowania.  

Wójt gminy Janusz Tyburski poinformował, że w przypadku różnicy środków finansowych  

z pozyskanego dofinansowania jest możliwość pomocy ze strony gminy.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska prosiła sołtysów o informowanie 

mieszkańców w sprawie składania wniosków o odbiór folii z gospodarstw. 

 

Sekretarz gminy Mariusz Paprocki poinformował, że sołtysi otrzymali obwieszczenia  

dla mieszkańców, w przypadku nie otrzymania obwieszczeń prosił o ich odbiór w referacie 

rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poinformowała, że punkt siódmy 

porządku obrad został zrealizowany i poprosiła o dalsze wyjaśnienia sekretarza gminy 

Mariusz Paprockiego dotyczące punktu czwartego dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

określenia przystanków autobusowych, których właścicielem jest gmina Rypin  

oraz warunków i zasad korzystania z nich w transporcie drogowym. 

 

Ad 4. 

Sekretarz gminy Mariusz Paprocki poinformował, że pracownik urzędu który przygotowywał 

projekt uchwały jest na urlopie. Następnie wyjaśnił, że w związku z informacjami, które 

posiada w poprzednich latach rada gminy podejmowała uchwały w sprawie określenia 

przystanków autobusowych, które w dalszym ciągu funkcjonują i jest to uzupełnienie tych 

przystanków, które nie zostały ujęte w poprzednich uchwałach rady gminy. 
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Pytania, uwagi zgłosili: 

1. Marek Paweł Śmiechewicz – wiceprzewodniczący rady gminy 

Poinformował, że w trakcie remontu drogi powiatowej Sadłowo – Michałki  

w momencie wykonywania prac technicznych usunięto oznakowanie przystanku 

autobusowego koło grabiny.   

 

2. Barbara Marchewka – radna gminy 

Pytała, czy ilość i usytuowanie przystanków autobusowych zadowala  użytkowników i 

mieszkańców gminy. 

Odpowiedzi udzielili: 

1. Mariusz Paprocki – sekretarz gminy  

Poinformował, że w sprawie oznakowania przystanku autobusowego urząd gminy 

wystąpi z wnioskiem do władz powiatu. Natomiast jeśli chodzi o ilość, usytuowanie i 

zadowolenie  mieszkańców sprawie przystanków poinformował, że do urzędu gminy 

nie trafiły żadne uwagi od mieszkańców. Komunikacją publiczną nie przemieszcza się 

zbyt wiele osób, chodzi o to żeby uchwałą rady gminy przyjąć głównie przystanki 

autobusowe dla uczniów. 

 

2. Janusz Tyburski – wójt gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi sekretarza gminy dodał, że mieszkańcy nadal 

korzystają ze starych wiat przystankowych, które były i są zlokalizowane przy 

drogach wojewódzkich i powiatowych. W lokalizacji przystanków istotne jest ich 

położenie ze względu na bezpieczeństwo dzieci. W niektórych miejscach wiaty 

musiały być przebudowywane w związku z modernizacją dróg np. Cetki – Rypin, z 

dalszą modernizacją kolejnego odcinka tej drogi przeniesieniu ulegnie kolejna wiata. 

W związku z istniejącymi przepisami oraz decyzjami projektantów gmina czasami 

musi przebudować wiatę oraz odpowiednio ją utrzymać.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała  

pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia przystanków autobusowych, których 

właścicielem jest Gmina Rypin oraz warunków i zasad korzystania z nich w transporcie 

drogowym. 
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Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, imiennym, jednogłośnie  

(15 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Głosowanie zostało przeprowadzone za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 

Uchwała Nr XI/84/19 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 4 porządku obrad. 

 

Ad 5.  

Podinspektor ds. oświaty urzędu gminy Mateusz Krajewski przedstawił wniosek w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum im. Jana Pawła II  

w Kowalkach. Przedmiotowa uchwała stwierdza zakończenie z dniem 31 sierpnia 2019 r. 

działalności dotychczasowego Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kowalkach. W związku  

z prowadzoną od 2017 r. reformą systemu edukacji, następował stopniowy proces likwidacji 

klas gimnazjalnych – nie prowadzono także postępowań rekrutacyjnych do klas I.  

Tym samym, z dniem 1 września 2019 r. w ustroju szkolnym nie funkcjonują już gimnazja. 

Stwierdzenie faktu zakończenia działalności dotychczasowego gimnazjum, zgodnie  

z dyspozycją art. 127 ust. 2 ustawy Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe jest 

kompetencją organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego, tj. Rady Gminy.  

Rada Gminy Rypin powinna tego dokonać do dnia 30 listopada 2019 r.  

W związku z powyższym, podjęcie niniejszej uchwały uznaje się za zasadne.  

 

Przewodnicząca komisji oświatowej rady gminy Mariola Budzanowska przedstawiła 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  

 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalkach Beata Nejno zwracając się do wszystkich 

obecnych na sali obrad podziękowała za 18 lat istnienia i funkcjonowania Gimnazjum im. 

Jana Pawła II w Kowalkach, za przychylność, za wsparcie, za powierzanie swoich dzieci 

uczęszczających do szkoły. W dniu dzisiejszym definitywnie kończy się działalność 

Gimnazjum, którego ostatni absolwenci zostali pożegnani z dniem 31 sierpnia 2019 roku  

i było ich ponad tysiąc osób i z nadzieją godnie i dobrze będą reprezentować gminę.  

Poinformowała również, że obecna Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Kowalkach 

istnieje od trzech lat.   
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Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kowalkach.   

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, imiennym, jednogłośnie  

(15 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Głosowanie zostało przeprowadzone za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 

Uchwała Nr XI/85/19 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 5 porządku obrad  

i ogłosiła przerwę w obradach X sesji rady gminy. 

 

Po przerwie. 

 

Ad 6. 

Podinspektor ds. oświaty urzędu gminy Mateusz Krajewski przedstawił informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2018/2019, który był ostatnim rokiem, 

funkcjonowania klas gimnazjalnych. Jesienią 2018 r. kontynuowane było praktyczne 

wdrażanie Reformy Systemu Edukacji, polegającej m.in. na przekształceniu 

sześcioklasowych szkół podstawowych w ośmioklasowe.   

W związku z powyższym – w minionym roku szkolnym nie prowadzono już rekrutacji do 

gimnazjum, a liczba uczniów w klasach III wynosiła 89.  

Łącznie, we wszystkich sześciu szkołach z terenu Gminy Rypin uczyło się 657 

uczniów (o 18 mniej względem poprzedniego okresu sprawozdawczego), natomiast liczba 

dzieci w oddziałach przedszkolnych wyniosła 201 i co cieszy  

w perspektywie wieloletniej – zwiększyła się o 13.  

Dla porównania – w bieżącym roku szkolnym 2019/2020 jest to odpowiednio: 579 uczniów 

oraz 197 dzieci w oddziałach przedszkolnych.   

Łączna liczba nauczycieli w gminnych szkołach, liczona dla każdej placówki oddzielnie 

wyniosła 138. Pomimo trudności związanych z reformą oraz zmniejszającą się liczbą dzieci, 

wraz z dyrektorami szkół udało się zagospodarować kapitał ludzki w postaci pracowników 

pedagogicznych we wszystkich szkołach, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Rypin. Podobnie jak w poprzednim okresie sprawozdawczym, 7 nauczycieli ze szkoły w 

Kowalkach miało uzupełniane etaty w pozostałych placówkach. 
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W roku szkolnym 2018/2019 odbyły się konkursy na stanowiska dyrektorów szkół 

podstawowych w Borzyminie, Kowalkach, Sadłowie, Starorypinie Rządowym oraz  

w Zakroczu.    

W wyniku przeprowadzonych postępowań, kandydatami na stanowiska dyrektorów szkół 

zostali: 

 Pani Małgorzata Cyta – Szkoła Podstawowa im. ks. kard. Stefana Wyszyńskiego  

w Borzyminie, 

 Pani Beata Nejno – Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Kowalkach, 

 Pan Jacek Pawłowski – Szkoła Podstawowa w Sadłowie, 

 Pani Dorota Ulewicz – Szkoła Podstawowa w Zakroczu. 

Konkurs na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego  

w Starorypinie Rządowym został nierozstrzygnięty. W związku z zaistniałą sytuacją,  

organ prowadzący podjął decyzję o powierzeniu pełnienia obowiązków dyrektora szkoły   

na okres 10 miesięcy Panu Tomaszowi Betlejewskiemu – nauczycielowi tej placówki.  

Wójt Gminy Rypin powierzył stanowiska dyrektorów szkół wyłonionym  

w drodze postępowań kandydatom, tj.:  

 Pani Małgorzacie Cyta – stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. ks. kard. 

Stefana Wyszyńskiego w Borzyminie na okres od 01.09.2019 r. do dnia 31.08.2024 r., 

 Pani Beacie Nejno – stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II  

w Kowalkach na okres od 01.09.2019 r. do dnia 31.08.2024 r., 

 Panu Jackowi Pawłowskiemu – stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Sadłowie na okres od 01.09.2019 r. do dnia 31.08.2024 r., 

 Pani Dorocie Ulewicz – stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Zakroczu 

na okres od 01.09.2019 r. do dnia 31.08.2024 r. 

Rok szkolny 2018/2019 obfitował w sukcesy uczniów, którzy godnie reprezentowali 

naszą gminę na arenach powiatowych oraz wojewódzkich, zarówno w konkursach 

przedmiotowych, jak i podczas rywalizacji sportowych. Uczniowie uzyskali m.in. tytuły 

laureata, finalisty przedmiotowych konkursów wojewódzkich.  

Najlepsi z nich zostali wyróżnieni podczas uroczystej sesji Rady Gminy Rypin  

w czerwcu 2019 r. 
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Do placówek oświatowych uczęszczają dzieci z różnymi rodzajami 

niepełnosprawności. Wykwalifikowana kadra nauczycieli czuwa nad ich prawidłowym 

rozwojem, dostosowując proces edukacyjny do specjalnych potrzeb.  

Na terenie gminy funkcjonuje także niepubliczne przedszkole „Słoneczko” zlokalizowane  

w Dylewie, do którego uczęszczają dzieci z terenu gminy oraz powiatów ościennych.   

W roku szkolnym 2018/2019 przekazano tej placówce 775 tysięcy złotych w ramach dotacji.  

Jak co roku gmina zapewnia opiekę świetlicową w każdej ze szkół – w ilości 

adekwatnej do zgłaszanych potrzeb. Oferta ta w szczególności adresowana jest do uczniów 

dojeżdżających do szkół, ale nie tylko.  

Oferowane są także nieodpłatne posiłki, które są przygotowywane w stołówce mieszczącej się 

w Szkole Podstawowej w Kowalkach, a następnie dowożone do poszczególnych szkół. 

Ponadto, uczniowie korzystali z zewnętrznych programów, w ramach których do szkół 

dostarczano mleko, owoce i warzywa.  

W roku szkolnym 2018/2019 dowóz do szkół zapewniały pojazdy gminne (gimbus oraz bus 

Mercedes-Benz), a także podmiot zewnętrzny wyłoniony na podstawie przetargu. Łącznie 

obsługiwały one pięć tras. Na każdej trasie gmina zapewniała opiekuna dla dzieci.  

W budżecie gminy zapewnia się środki finansowe na dofinansowanie kształcenia i 

doskonalenia zawodowego, pozwalając tym samym na nieustanne podnoszenie kwalifikacji 

przez nauczycieli. Obecnie, m.in. dzięki takiemu wsparciu, większość nauczycieli posiada 

uprawnienia do nauczania co najmniej dwóch przedmiotów.  

W roku szkolnym 2018/2019 kontynuowano aktywne uczestnictwo  

w zewnętrznych programach edukacyjnych, mających na celu wzbogacanie naszej oferty 

edukacyjnej. W minionym roku szkolnym realizowano w czterech placówkach projekt 

„Szkoła Jutra”, w ramach partnerstwa z Miastem Rypin. Projekt realizowany był na terenie 

powiatu rypińskiego. W ramach uczestnictwa w projekcie, uczniowie zyskali możliwość 

zdobycia wiedzy w zakresie niezwykle dynamicznie rozwijających się dziedzin nauki, 

programowania, kodowania przedmiotów ścisłych. Szkoły otrzymały nowoczesne 

wyposażenie niezbędne do skutecznego przekazywania wiedzy (m.in. edukacyjne roboty  

do nauki programowania, sprzęt komputerowy, wyposażenie pracowni do nauki przedmiotów 

przyrodniczych), a nauczyciele zdobyli nowe kwalifikacje uczestnicząc w dedykowanych 

szkoleniach poprzedzających prowadzenie zajęć.  

Pozyskano środki z rezerwy części oświatowej w łącznej kwocie 15 tysięcy złotych,  

z przeznaczeniem na doposażenie Szkoły Podstawowej w Kowalkach oraz Zakroczu  

w pomoce dydaktyczne z zakresu przedmiotów przyrodniczych, natomiast  
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w Szkole Podstawowej w Kowalkach dodatkowo – na wyposażenie klasopracowni powstałej 

w wyniku adaptacji pomieszczenia, w którym dotychczas mieściła się harcówka.   

W szkołach przeprowadzono remonty polegające m.in. na konserwacji instalacji 

(elektrycznej, centralnego ogrzewania) oraz weryfikacji stanu elementów sanitarnych.  

Egzamin ósmoklasisty został przeprowadzony w dniach 15-17 kwietnia 2019 r. 

Egzamin składał się z trzech części i obejmował: język polski, matematykę oraz nowożytny 

język obcy. Zważywszy na fakt, że był to pierwszy egzamin ósmoklasisty, nie można 

wyciągnąć daleko idących wniosków z  wyników, jednakże będziemy na bieżąco 

monitorować rezultaty osiągane przez uczniów w kolejnych latach.  

Szczegółowe rozliczenia dotyczące wydatków związanych z oświatą zawarte  

są oraz będą w rocznych sprawozdaniach z wykonania budżetu gminy.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1. Wiceprzewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz pytał, które placówki 

brały udział w programie OSE  – Ogólnopolska Sieć Edukacyjna dostęp do szybkiego 

Internetu zawartą w punkcie 6 informacji o stanie realizacji zadań oświatowych.  

 

2. Podinspektor ds. oświaty urzędu gminy Mateusz Krajewski wyjaśnił, że wszystkie 

placówki oświatowe z terenu gminy są włączone do ww. programu. Szczegółowy 

harmonogram oraz termin faktycznego przyłączenia nie jest znany na chwilę obecną 

ze względu na realizację poszczególnych zadań  infrastruktury światłowodowej przez 

kilku wykonawców. Trudno jest przewidzieć kiedy nastąpi faktyczne przyłączenie 

poszczególnych szkół do tej sieci.  

 

3. Wiceprzewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poinformował,  

że jego pytanie jest związane z informacją zamieszczoną na stronie internetowej 

urzędu gminy w dziale aktualności znajduje się wpis – ,,Szkoła Podstawowa  

w Kowalkach i Szkoła Podstawowa w Starorypinie Rządowym zostały laureatami 

konkursu pn. #OSEWyzwanie organizowanym przez Ministerstwo Cyfryzacji 

wspólnie z Państwowym Instytutem Badawczym NASK, gdzie nagrodą były m.in. 

mobilne pracownie składające się z 16 laptopów. Szkoły te zagwarantowały sobie 

dostęp do szybkiego i bezpłatnego internetu a uczniowie do możliwości korzystania  
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z Legitymacji”. W zawiązku z tym pytał  czy w ramach programu jest jest mowa tylko 

o dostępie do internetu? Kontynuując swoją wypowiedź zachęcał wszystkich do 

odwiedzania strony internetowej urzędu gminy, żeby mieć szerszą wiedzę na temat 

działań podejmowanych w szkołach. Warto wspomnieć o następujących informacjach: 

Szkoła Podstawowa w Borzyminie biorąca udział w programie w ramach grantowego 

programu Fundacji mBank ,,Mistrz Rachunku”, dzięki któremu znalazły się środki na 

utworzenie kółka matematycznego w placówce, planowany zakup tabletu. Posiłkując 

się stroną internetową dodał, że podinspektor  Mateusz Krajewski jest autorem tych 

informacji. Kolejny wpis dotyczy Szkoły Podstawowej w Kowalkach realizuje zajęcia 

z robotyki, w ramach udziału w programie Fundacji Orange #Super Koderzy. Szkoła 

w wyniku zgłoszenia została zakwalifikowana do przyznania grantu pomocowego. 

Zajęcia odbywają się dwa razy w tygodniu w ramach, których uczniowie poznają 

zasady działania robotów i przygotowują się do ich programowania. Kolejnym 

wpisem ww. szkoły podstawowej są turnieje ,,Piłkarska Piątka” oraz  ,,Piłkarska 

Szóstka” o charakterze rangi mistrzostw gminy. W Szkole Podstawowej w 

Borzyminie zostały rozegrane mistrzostwa gminy w sztafetowych biegach 

przełajowych oraz w Radzynku. W miesiącach od czerwca do września 

Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy Rypin w partnerstwie ze Szkołą 

Podstawową w Kowalkach oraz Szkołą Podstawową w Zakroczu realizowało projekt 

pn. ,,Zajęcia z robotyki, programowania dla dzieci i młodzieży”. Ostatni wpis dotyczy 

Szkoły Podstawowej w Kowalkach i Starorypinie Rządowym, które zostały laureatami 

w Konkursie #OSE Wyzwanie organizowanym przez Ministerstwo Cyfryzacji, gdzie 

nagrodą są wspomniane wcześniej mobilne pracownie składające się z 16 laptopów.  

Należy pogratulować i podziękować obecnej na sesji Pani dyrektor Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Kowalkach Beacie Nejno oraz pozostałym szkołom 

w zaangażowanie.  

 

4. Podinspektor ds. oświaty urzędu gminy wyjaśnił, że w punkcie 6 informacji chodzi 

tylko o dostęp do internetu. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 6 porządku obrad  

i poinformowała, że punkt 7 porządku omawiany był wcześniej. 
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Ad 8. 

W wolnych wnioskach, zapytaniach i informacjach głos zabrali: 

1. Marek Paweł Śmiechewicz – wiceprzewodniczący rady gminy 

Zgłosił uwagę dotyczącą działań związanych z instalacją sieci światłowodowej, która 

może nie dotyczy bezpośrednio samej miejscowości Sadłowo, ale przebiega przez tą 

miejscowość. Szereg mieszkańców ma poważne zastrzeżenia co do ekipy wykonującej 

te działania. Ze strony urzędu gminy powinna być zwrócona uwaga na temat jakości  

i przeprowadzania tej sieci. Chodzi też o bezpieczeństwo, studzienka 

teleinformatyczna, w której znajdują się przewody została uszkodzona i jest pęknięta, 

została zabezpieczona przez sołtysa i fakt ten został zgłoszony do urzędu gminy ale 

należałoby ten problem zgłosić również do firmy, która wykonywała to zadanie. Sieć 

światłowodowa częściowo była umieszczana pod ziemią i częściowo nad ziemią  

i sposób przeprowadzenia przewodu pozostawia wiele do życzenia. Znajduje się on  

w pasie drogowym przekraczającym powiat, zniszczona jest część bieżni przy szkole 

w pewnym odcinku, w sferze parkowej część zniszczonej trawy wygląda 

nieestetycznie. Kolejnym elementem jest wiszący krąg przewodu światłowodowego, 

na słupie przy drodze w kierunku miejscowości Zasady.  Przewód znajduje się 

szacunkowo ponad metr nad drogami gruntowymi i w przypadku przejazdu wysokim 

kombajnem można go zahaczyć, ale jeśli jest to pojazd normatywny, zgody  

z produkcją to szkoda nie będzie występowała po stronie rolnika. W imieniu swoim, 

sołtysa sołectwa oraz mieszkańców prosił o zwrócenie uwagi na jakość wykonanej 

pracy przez firmę.  

 

2. Jarosław Jankowski – radny gminy 

Pytał jakie są szanse na uporządkowanie terenu w centrum wsi Czyżewo przy byłej 

szkole podstawowej. 

 

3. Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poprosiła sekretarza gminy 

Mariusza Paprockiego o przedstawienie wyników wyborów do Sejmu RP i Senatu RP.  

 

4. Sekretarz gminy Mariusz Paprocki poinformował, że Państwowa Komisja Wyborcza 

ogłosiła ostateczne wyniki wyborów. Na terenie gminy Rypin frekwencja wyniosła 

44,61 %, wybory przebiegły sprawnie, bez zakłóceń. Szczegółowe wyniki 

zamieszczone są w Biuletynie Informacji Publicznej urzędu gminy oraz na stronach 
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PKW. Na terenie gminy zwyciężyła partia Prawa i Sprawiedliwości. Największą 

liczbę głosów w wyborach do Sejmu RP zdobył Krzysztof Ardanowski, a do Senatu 

RP Zbigniew Sosnowski, drugą osobą w kolejności był Ryszard Bober. 

Zainteresowanie mieszkańców wyborami, które odbyły się do tej pory było duże. 

Bardzo dużo osób też dopisywało się do rejestru wyborców oraz głosowało  

na podstawie zaświadczenia o prawie do głosowania.  

 

5. Sołtys sołectwa Sadłowo Roman Wiśniewski w związku z zakończeniem zadania 

budowy kanalizacji w miejscowości Sadłowo zwrócił uwagę na sprawdzenie przez 

urząd gminy studzienek kanalizacyjnych znajdujących się na terenie sołectwa  

w kierunku przepompowni. Są zgłoszenia o uszkodzeniu mis olejowych w pojazdach, 

występują dziury, studzienki wystają po 15 – 20 cm ponad nawierzchnię, jest 

uszkodzony asfalt w drodze powiatowej. Następnie pytał czy była wykonana 

aktualizacja studzienek odbiorczych w stosunku do wykonanych map. Z posiadanej 

przez niego informacji  wynika, że wykonawca otrzymuje zgłoszenia o powstających 

awariach np. o rurach, które nie są drożne. W nawiązaniu do wypowiedzi radnego 

Marka Pawła Śmiechewicza poinformował, że wykonanie przyłącza światłowodu na 

terenie sołectwa Sadłowo jest niezadowalające. Uszkodzeniu uległy drogi gminne i 

studzienki, połowa wsi jest rozkopana. Nie jest prowadzony żaden nadzór nad 

wykonaniem zadania.  

 

6. Radny gminy Jarosław Łukaszewski zarówno w swoim imieniu jak i mieszkańców 

wnioskował o przyspieszenie budowy chodnika łączącego drogę wojewódzką  

z częścią chodnika przy sklepie, który nie jest dokończony. Nie jest to dużym 

problemem ponieważ na to zadanie przeznaczone są środki z funduszu sołeckiego, 

wykonawcą ma być firma z zewnątrz, a zbliża się koniec roku i nadchodzi zima.  

Prosił o przyspieszenie prac z tym związanych. Zwrócił uwagę na przejście dla 

pieszych związane z częściowym zakończeniem prac budowy obwodnicy, które 

kończy ścieżkę rowerową. Nie jest zakończona budowa chodnika  

w kierunku miejscowości Starorypin. Wnioskował, aby z budżetu gminy na kolejny 

rok zarezerwować środki na zaprojektowanie zadania budowy chodnika i ścieżki 

rowerowej, która połączyłaby dwa chodniki w kierunku miejscowości Marianki  

(od stacji paliw LOTOS w kierunku miejscowości Starorypin i dalej do miejscowości 
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Marianki). 

 

7. Sołtys sołectwa Godziszewy Arkadiusz Jakubowski odniósł się do wniosku w sprawie 

usytuowania przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej w miejscowości 

Godziszewy złożonego przed okresem wakacyjnym. Przedstawił treść pisma, które 

otrzymał od Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy z dnia 27 lipca 2019 r., 

zwrócił uwagę na datę pisma z uwagi na fakt trwania procedur. Organem właściwym 

zarządzającym do wyznaczenia przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej jest 

Marszałek Województwa i zgodnie z właściwością wniosek został przekazany  

do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu. Poinformował, że do chwili obecnej minęło 

już 90 dni bez otrzymania konkretnej odpowiedzi.  

 

8. Radna gminy  Barbara Marchewka pytała o postęp prac w sprawie realizacji 

dokumentacji dotyczącej budowy drogi Głowińsk – Głowińsk? 

 

9. Sołtys sołectwa Głowińsk Adam Szalkowski podziękował pracownikom urzędu 

gminy za realizację zadań w zakresie odbioru folii rolniczej, której problem  

z odbiorem przez inne firmy trwał długo. Kolejnym problemem na terenie całego  

kraju jest odbiór opon rolniczych. W związku z tym apelował o podjęcie działań  

w tym zakresie.  

Salę obrad na chwilę opuściła radna Mariola Budzanowska. 

 

10. Sołtys sołectwa Kowalki Renata Kopaczewska przypomniała o organizacji narady 

sołtysów w celu omówienia spraw sołeckich. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 8 porządku obrad. 

 

Ad 9. 

Odpowiedzi na wnioski, zapytania udzielili: 

Janusz Tyburski – wójt gminy: 

 w celu uporządkowania terenu w centrum wsi w miejscowości Czyżewo przypomniał, 

że wcześniej były podejmowane rozmowy w sprawie starej szkoły w celu jej 

odnowienia. Niestety wszystko wskazuje na to, że obiekt podlega rozbiórce, 

 sprawdzone zostaną zgłoszone problemy w sołectwie Sadłowo, 
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 w sprawie budowy chodnika w miejscowości Marianki poinformował, że wykonawca 

znajduje się na innym placu budowy, w najbliższym czasie i na najbliższej sesji 

zostanie przekazana informacja o tym, że chodnik jest pobudowany.  

Jeśli chodzi o połączenie chodnika zaproponował, aby poczekać za zakończeniem 

inwestycji budowy i modernizacji odcinka ulicy Mleczarskiej, cała infrastruktura  

ma być wykonana do stacji paliw LOTOS, 

 w sprawie wniosku sołtysa sołectwa Godziszewy poinformował, że w celu 

zachowania bezpieczeństwa oraz ze znacznym natężeniem ruchu przydałby się 

również chodnik w centrum wsi. Odcinek drogi ma być modernizowany i jest to na 

etapie sporządzania dokumentacji, przy tej okazji będą przeprowadzone rozmowy  

z Zarządem Dróg Wojewódzkich w celu uwzględnienia pewnych elementów  

jeśli chodzi o bezpieczeństwo na drodze, 

 złożona jest pełna dokumentacja w sprawie budowy drogi Głowińsk – Głowińsk  

i urząd czeka na rozstrzygnięcie w tej sprawie, 

 narada sołtysów planowana jest około 25 października 2019 r. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska zamknęła punkt 9 porządku obrad. 

 

Ad 10. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska stwierdziła, że porządek obrad  

XI sesji został zrealizowany w całości w związku z czym podziękowała za udział  

w obradach i na tym zamknęła obrady XI sesji Rady Gminy Rypin. 

 

Wykazy imienne z głosowań radnych gminy stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

 

 

       Protokołowała                   Przewodnicząca Rady 
              

   Agnieszka Liszewska     Wiesława Sokołowska 

   podinsp. urzędu gminy   

 


